
werd ook het Rotterdams Jaarboekje 2008
-een uitgave van het Gemeentearchief
Rotterdam- gepresenteerd. AMe leden van
Roterodamum krijgen het jaarboekje als
onderdeel van hun lidmaatschap.

Cultuurhistorisch erfgoed of hoe gaat de
stad met haar stenen verleden om?

In 2008 werd herhaaldelijk in de vorm van
discussie- en/of informatieve bijeenkomsten
aandacht besteed aan de waarde van wat er
in de openbare ruimte is neergezet aan
bouwwerken, monumenten en beelden.
Hieronder volgen de drie bijeenkomsten, in
chronologische volgorde.
'Past de oude Hofpleinlijn in de nieuwe
Stadsvisie'
Op 30 januari stond de cultuurhistorische
waarde van de Hofbogen centraal. Vooraf-
gaand aan de bijeenkomst was er een 'een-
op-een' avondwandeling langs het object van
discussie, waarbij deskundige toelichting
werd gegeven.
In de Stadsvisie 2030 staat een passage waar-
in het 'beter benutten van het cultuurhisto-
risch erfgoed' wordt bepleit. Wethouder
Karakus en directeur Stadsontwikkeling
Sanson lichtten deze passage toe. Annuska
Pronkhorst van het 'projectbureau Hofbogen'
gaf inzicht in de eerste resultaten van een
onderzoek dat was verricht in opdracht van
de nieuwe eigenaren, vier woningbouwcor-
poraties met bezittingen langs het traject. Het
dilemma tussen het vinden van een nieuwe
functie voor deze karakteristieke ruimten en
de inpassing in de hedendaagse stedelijke
structuur werd uitvoerig belicht. De gedachte
om het trace te benutten als (snelle) fietsroute
de stad in werd niet door iedereen omarmd.

Conclusie: de discussie wordt vervolgd nadat
het definitieve onderzoeksrapport met een
gebruiksvisie door Hofbogen BV is gepubli-
ceerd.
'Tuindorp Vreewijk: het ideaal, de feiten, de
toekomsf
Ondanks het ongebruikelijke tijdstip (zater-
dag 1 5 maart 1 0.30 uur) was er sprake van
een overvolle zaal in "t Witte Paard'. De toe-
komst van dit Rotterdamse Tuindorp staat al
enige tijd ter discussie. In de jaren '70 is een
discutabele poging tot renovatie gedaan.
Aangezien de huizen naar de mening van de
corporatie Com.Wonen niet voldoen aan de
eisen die vandaag de dag worden gesteld en
in verband met de bouwkundige staat, zijn er
plannen grote delen van het Tuindorp te
slopen. De bewoners zijn het daar niet mee
eens. Tijdens de discussiebijeenkomst spraken
Hugo Bongers (secretaris Rotterdamse Raad
voor Kunst & Cultuur), Marinke Steenhuis
(Bureau Steenhuis) en Len de Klerk (hoogle-
raar stedelijke en regionale planologie). De
ochtend met zeer doorwrochte bijdragen van
alle sprekers mondde uiteindelijk uit in een
brief d.d. 20 maart 2008 aan het College van
B&W waarin werd gepleit om 'extra aandacht
te geven aan het vernieuwingsproces, vooral
op het punt van communicatie. Ook zou er
een nieuwe, deskundige en geconcretiseerde
wijkvisie moeten komen waarbij de planvor-
ming integraal zou moeten worden aange-
pakt. De Stuurgroep Vreewijk zou met histo-
risch deskundigen moeten worden uitge-
breid.' De ochtend werd door alle betrokken
partijen zeer gewaardeerd, vooral omdat er
sprake was van hoop voor de toekomst als er
meer open en pro-actief wordt gecommuni-
ceerd, zoals bij andere projecten in de stad.
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